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Az ülésen született döntések jegyzéke: 
 
 
Rendelet: 
 

 10/2009. (X. 15.) számú rendelet a hulladékgazdálkodásról szóló 12/2004. (VI. 1.) Ör. 
számú rendelet módosításáról 

 11/2009. (X. 15.) számú rendelet a közigazgatási hatósági eljárásban az elektronikus 
ügyintézésről szóló 18/2005. (XI. 14. számú rendelet hatályon kívül helyezéséről 
 

 
Határozat: 
 

 111/2009. (X. 15.) számú határozat a Csóri Napközi Otthonos Óvoda 2008/2009-es 
tanévi munkájáról szóló beszámoló elfogadásáról 

 112/2009. (X. 15.) számú határozat a Polgárőrség beszámolójának elfogadásáról és 
50.000,- Ft összegű támogatás kifizetéséről 

 113/2009. (X. 15.) számú határozat a Várpalotai Közüzemi Kft. ajánlatának elfogadá-
sáról 

 114/2009. (X. 15.) számú határozat Ifjúsági Ház házirendjének elfogadásáról 
 115/2009. (X. 15.) számú határozata az ELMIB Zrt ajánlatának elvi támogatásáról 
 116/2009. (X. 15.) számú határozata a csóri 0158 hrsz.-ú ingatlan ingyenes átadásának 

elvetése Székesfehérvár Megyei Jogú Város Önkormányzat részére (reptér céljára) 
 117/2009. (X. 15.) számú határozata az önhibáján kívül hátrányos helyzetbe került te-

lepülési önkormányzatok támogatására kiírt pályázaton való részvételről 
 118/2009. (X. 15.) számú határozat a Művelődési Ház felújítására kiírt (IKSZT) pá-

lyázat benyújtásáról 
 119/2009. (X. 15.) számú határozat 2 fő településőr foglalkoztatására benyújtandó pá-

lyázatról 
 120/2009. (X. 15.) számú határozat játszótér áthelyezésének elvetéséről 
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J e g y z ő k ö n y v 
 
Készült Csór Község Önkormányzat képviselő-testületének 2009. október 15-én tartott nyílt 
testületi üléséről. 
 
Jelen vannak: 
Csete Krisztián   polgármester 
Berkes Jánosné   képviselő 
Cseténé Szabados Amrita Teresa képviselő (18 óra 14 perctől 21 óra 10 percig) 
Fornai László    képviselő 
Holdosi Tamás   képviselő (18 óra 11 perckor) 
Horváthné Zsédely Annamária képviselő 
Langenbacher János   képviselő 
Palkovics András   képviselő 
Soltész Tibor    képviselő 
 
Tanácskozási joggal: 
Frankné Gőcze Zita                        aljegyző 
 
Csete Krisztián polgármester: Tisztelettel köszöntöm a képviselő-testület tagjait, valamint 
vendégeinket a megismételt, szeptember 3-i képviselő-testületi ülésen. Megállapítom, hogy az 
ülés határozatképes, mivel a 10 megválasztott képviselő közül jelen van 7 fő. Ezzel az ülést 
megnyitom. Jegyzőkönyv-hitelesítőnek felkérem Berkes Jánosnét és Horváthné Zsédely An-
namáriát. Aki személyükkel egyet ért, az kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyhangúlag, 7 igen szavazattal, határozathozatal nélkül a jegyzőkönyv-
hitelesítők személyével egyetért. 
 
Csete Krisztián polgármester: A napirendi pontokban nem történt változás, csupán szeretném 
kérni, hogy az 1. és 2. napirendi pontot cseréljük fel, hogy a Polgárőrség képviseletében meg-
jelentek utána, ha akarnak, elmehessenek. Ezenkívül jelzem, hogy a 11. napirendi pontnál jel-
zett, utólag érkezett napirendi pontokat kérem megtárgyalni. Kérem, amennyiben egyetérte-
nek a napirendi pontokkal, kézfeltartással szavazzanak! 
 
A képviselő-testület – 7 igen szavazattal – egyhangúlag, határozathozatal nélkül a napirendi 
pontokat az alábbiak szerint fogadta el: 
 

1. Polgárőrség 2008. évi munkájáról szóló beszámoló – támogatási kérelemhez. 
2. Napközi Otthonos Óvoda 2008/2009. tanévről szóló beszámolója 
3. Várpalotai Közüzemi Kft. ajánlata szilárd hulladékszállítás vonatkozásában 
4. Ifjúsági Ház házirendjének elfogadása 
5. ELMIB Zrt. ajánlata a kistérség települései közvilágításának üzemeltetésére és ener-

giaellátására 
6. ALBATROSZ Repülő Egyesület kérelme 
7. Önhibáján kívül hátrányos helyzetbe kerül települési önkormányzatok pályázata 
8. Művelődési Ház felújítására vonatkozó pályázat megtárgyalása 
9. Településőrök foglalkoztatása – pályázat útján 
10. Egyes rendeletek hatályon kívül helyezése 
11. Egyebek (az előterjesztés elkészülte után érkezett önkormányzati ügyek) 
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1. Polgárőrség 2008. évi munkájáról szóló beszámoló – támogatási kérelemhez 
 

(Ennél a napirendi pontnál érkezett a terembe Holdosi Tamás és Cseténé Szabados Amrita 
Teresa képviselő 18 óra 15 perckor). 
 
Csete Krisztián polgármester: Kérem a T. Képviselő-testületet, hogy a Polgárőrség 2008. évi 
munkájáról szóló beszámolót megtárgyalni szíveskedjék, és a támogatási kérelemről dönteni. 
 
Hollósi Györgyné, a Polgárőrség tagja: Meglepődtünk azon, hogy a képviselő-testület a tá-
mogatási kérelmünket az előző ülésen nem fogadta el. Így abba a helyzetbe hozta a Polgárőr-
séget, hogy három hétig gépkocsi nélkül működött, gyakorlatilag szinte nem tudtunk kijárni. 
Elhoztam az Önkormányzat és a Polgárőrség együttműködési megállapodását, mely szerint az 
önkormányzat, amennyiben lehetősége van, támogatást nyújt a Polgárőrség munkájához. Ez-
zel a döntéssel megszegte ezt. A Polgárőrség messzemenően teljesíti a megállapodásban fog-
laltakat. Rendben lett volna, ha azt mondja a testület, hogy megkapjuk a költségvetésből a ré-
szünkre szánt összeget, de a következő ülésre hozzunk beszámolót, de nem kellett volna elle-
hetetleníteni a munkánkat azzal, hogy érvényes biztosítás nélkül nem tudunk közlekedni. Kis-
nyugdíjasok, kispénzű emberek csekken hajlandóak voltak támogatni az egyesületet, mert 
egyetértenek a céljaival. A képviselők közül egyetlen név sincs a támogatók között. Hozzáte-
szem, a pénzügyeinkben és a könyvelésünkben (bevallás, költségvetés, beszámoló) az APEH 
sem talált hibát, főkönyvi kartonokat vezetünk pl. a tavalyi adományként nyilvántartott befi-
zetésekről is. Hosszú volt a lista, de egyetlen képviselő sem szerepelt rajta. A lakosság segít-
ségével tudtunk újra dolgozni. Szomorúan vettem tudomásul a testület ezen döntését. Nincs a 
Polgárőrségnek pénze üzemanyagra sem, saját pénzünket áldozzuk erre a közösségre, a falu 
nyugalma érdekében, az éjszakáinkat áldozzuk a falu nyugalma érdekében. Pályázaton nyer-
tünk ugyan 100 e forintot, amelyen 6 társunk ruházatát tudtuk biztosítani, mivel kötött volt, 
hogy mire lehet költeni. Véleményem szerint ez a döntés a képviselő-testületet minősítette. 
Azonban azt megköszönjük, hogy a súlyadónkat elengedték. 
 
Csete Krisztián polgármester: Úgy érzem, túl lett reagálva ez a kérdés. Csak azt kértük, amit 
bármilyen szervezettől kértünk volna. 
 
Fornai László képviselő: Én is megvédeném a képviselő-testületet. Úgy tűnt, a Polgárőrség 
nem tudja, milyen költségvetéssel áll szemben. Ezért kértük ezt. Megkérdezném, hogy a köz-
tisztviselők adományoztak-e a Polgárőrségnek? 
 
Hollósi Györgyné képviselő: Érdekes hozzáállás: egyébként szerintem adatvédelmi kérdéseket 
is felvetne. A köztisztviselők közül rajtam kívül senki nem csóri, miért kellene támogatniuk, 
hogy a faluban rendben legyen a közbiztonság? Én pedig a polgárőrség tagja vagyok, a tagdí-
jammal, a munkámmal, az éjszakáimmal – úgy gondolom – kellőképpen támogatom az Egye-
sület munkáját, a falu biztonságát. A Polgármester Úr szintén. 
 
Fornai László képviselő: A költségvetésben tervezel egy várható „futást”, meg tudod jósolni, 
mennyi üzemanyag kell. Lényeg, hogy lásd, hogy mennyi lesz a „költségvetésed”. 
 
Langenbacher János képviselő: Természetesen a testület megnézi, hogy mire ad pénzt. Szű-
kös a költségvetés, nem mindenre futja az idén. Egyetértek azzal, hogy a lakosság fizethetett 
hozzájárulást csekken, de hogy a testületet bántjátok, azt visszautasítom. 
 



 5

Rácz Péter, a Polgárőrség tagja: Szükségünk van a pénzre! E nélkül nem tudunk tenni a la-
kosságárét. Vannak civil szervezetek, akik többet kapnak (és elszórakozzák). Mi nem szóra-
kozzuk el, a faluért tesszük. 
 
Fornai László képviselő: Ezért kértük a költségvetést, beszámolót, hogy lássátok, mi tervezhe-
tő. Ha jogos a kérelem, akkor főjön a testület feje, hogy honnan lesz erre pénz. 
 
Frankné Gőcze Zita aljegyző: A költségvetésük – tudtommal – készen volt eddig is. Ettől még 
több pénzük nem volt, lett. Véleményem szerint tisztességes volt a Polgárőrség, mert nem jött 
ide a költségvetés megszavazása után, hogy akkor kérjük a ránk eső részt, hanem megpróbált 
saját erőből (a tagok és a lakosság hozzájárulásaiból, esetleg pályázatból) működni. Mikor ki-
derült, hogy nem megy, akkor kérték az önkormányzat támogatását. 
 
Berkes Jánosné képviselő: A dolgozók részére negyed évre visszamenőleg nincsenek kifizetve 
az étkezési jegyek. Nincs pénz. Nem biztos, hogy tudom támogatni a kérelmet, és személye-
sen sem. Rosszul is esett ez a támadás. 
 
Rácz Péter, a Polgárőrség tagja: Akkor a megszorítások érintsenek mindenkit egyformán. 
 
Soltész Tibor képviselő: Nem értek egyet azzal, hogy ilyen kis összegen múljon a Polgárőrség 
léte! 
 
Csete Krisztián polgármester: Mivel több kérdés, hozzászólás nem hangzott el, kérem, aki el-
fogadja a Polgárőrség 2008. évi munkájáról szóló beszámolót, és 50.000,- Ft támogatást biz-
tosít a működéséhez, kézfeltartással szavazzon. 
 
A képviselő-testület egyhangúlag – 9 igen szavazattal – az alábbi határozatot hozta: 
 

Csór Község Önkormányzat Képviselő-testületének 
111/2009. (X. 15.) számú határozata 

 
Csór Község Önkormányzat Képviselő-testülete a Polgárőrség 2008. évi beszámolóját el-
fogadja, és 50.000,- Ft összegű támogatást nyújt a részére. 
 
Határidő: 2009. november 1. 
Felelős: Csete Krisztián polgármester 
 

2. Napközi Otthonos Óvoda 2008/2009. tanévről szóló beszámolója 
 
Rédei Istvánné óvodavezető: Szeretném megköszönni az önkormányzatnak az óvodai fejlesz-
téseket, a segítséget. Elmondta azt is, hogy időnként gond van az internet-hozzáféréssel, de 
igyekszik az önkormányzati informatikus a segítségére lenni. 
 
Cseténé Szabados Amrita Teresa képviselő: Megkérdezném, hogy hogyan lehetséges, hogy 
ekkora összeg a tanfolyamra való utazási költség, s miért ekkora költség ez egyébként? 
 
Rédei Istvánné óvodavezető: Régóta nem voltak továbbképzésen a kolleganők, most viszont a 
népi játékok tere – óvodai nevelés tanfolyam sajnos csak az ország távoli részében lett meg-
szervezve, s mindenképpen szerettük volna, ha ezt valaki elvégzi. Most ez valóban kicsit sok-
ba került. 



 6

 
Horváthné Zsédely Annamária képviselő: Ilyen jellegű továbbképzés a megyében is rengeteg 
van, s ezt a költségvetésben logikusabb helyen is szerepeltethető lett volna. Így a helyettesítés 
is elég nagy összeg. 
 
Rédei Istvánné óvodavezető: Amikor a kolleganő ezt elkezdte, még csak ott szervezték, való-
ban, azóta már közelebb is van ilyen képzés. Még szeretném elmondani azt is, az egyik dajka 
jogászhoz fordult a délutáni pótlékok miatt, s valószínűleg jár nekik. Kéri ennek kifizetését. 
Egymás helyettesítését pedig megoldjuk, nem kerül pénzbe. 
 
Csete Krisztián polgármester: Természetesen ezt a mi ügyvédünk is meg fogja vizsgálni, mert 
erről más a véleményünk, de amennyiben valóban jár, akkor visszamenőleg ki fogjuk fizetni a 
részükre. 
 
Langenbacher János képviselő: Elegendő-e az önkormányzat által megemelt óvodai létszám 
minden gyermek felvételéhez, vagy kérjük-e az OKÉV-tól a plusz létszámot, mert fontos, 
hogy minden gyermek felvételre kerüljön, hiszen tudjuk, mennyire fontos, hogy az iskolába a 
lehető legtöbb gyermek kerüljön felvételre. Márpedig aki óvodából kénytelen elvinni a gyer-
mekét máshova, iskolába se fogja visszahozni. Továbbá megkérdezem, működik-e az ovisuli, 
valóban gond-e az, hogy az óvónő átkísérje a gyermekeket az iskolába? 
 
Rédei Istvánné óvodavezető: Elegendő, igyekszünk mindenkit felvenni. Az ovisuli jól műkö-
dik, és mindig megtaláljuk a módját, hogy a gyermekek az iskolába jussanak a foglalkozásra. 
 
Csete Krisztián polgármester: Mivel több kérdés, hozzászólás nincs, kérem, aki a beszámoló 
elfogadásával egyetért, kézfeltartással szavazzon! 
 
A képviselő-testület – 7 igen szavazattal 2 tartózkodás mellett – az alábbi határozatot hozta: 
 

Csór Község Önkormányzat Képviselő-testületének 
112/2009. (X. 15.) számú határozata 

 
Csór Község Önkormányzat Képviselő-testülete a csóri Napközi Otthonos Óvoda 
2008/2009-es tanévéről szóló beszámolóját elfogadja. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: Csete Krisztián polgármester 
 

3. Várpalotai Közüzemi Kft. ajánlata szilárd hulladékszállítás vonatkozásában 
 
Csete Krisztián polgármester: Az írásbeli előterjesztést mindenki előre kézhez kapta. Azt hi-
szem, abban egyetértünk, hogy a jelenlegi szolgáltatóval, a várpalotai Közüzemi Kft-vel min-
denki elégedett lehet, panasz a munkájukkal kapcsolatban nem merült fel, s 2003. óta egyálta-
lán nem emeltek árat. A mostani áremelést is az indokolja, hogy a várpalotai szeméttelepet 
bezárták, s messzebb kell elszállítaniuk a hulladékot. A különbség a két szolgáltató között 
nem jelentős. 
 
Frankné Gőcze Zita aljegyző: Annyi helyreigazítást szeretnék tenni az előterjesztéssel kapcso-
latosan, hogy amennyiben mégsem fogadná el a képviselő-testület az ajánlatot, akkor nem 
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kell közbeszerzési eljárást kiírni, mert úgy tűnik, hogy nem éri el az összeg a közbeszerzési 
eljárás küszöbértékét, ellenben az eljárás így is bonyolult, hosszadalmas. 
 
Langenbacher János képviselő: Volt arról is szó, hogy ne mi számlázzunk, ill. hajtsuk be a dí-
jat. Érdemes volna erről is árajánlatot kérni, hogy amennyiben ők végeznék az adminisztráci-
ót, a pénzügyeket, mennyivel emelné az árat. 
 
Csete Krisztián polgármester: Ezt most jó volna elfogadni, mivel október 1-jétől kérik ezt az 
árat módosítani. 
 
Frankné Gőcze Zita aljegyző: Elfogadhatjuk az árat október 1-jétől, de a rendelet természete-
sen nem lehet a mai napinál korábbi, hiszen visszamenőleges hatállyal nem lehet rendeletben 
kötelezettséget megállapítani. Tehát az az önkormányzat költsége. 
 
Csete Krisztián polgármester: Ha nem fogadjuk el október 1-jétől, akkor nem szállítják el a 
jövőben a szemetet. 
 
Berkes Jánosné képviselő: Semmiképpen nem jó így, hiszen nekünk is pénzbe kerül a boríték, 
a csekk. Legalább annyit tegyünk akkor erre az összegre, hogy ne legyen ráfizetéses. 
 
Csete Krisztián polgármester: Akkor kérem, aki elfogadja, a Várpalotai Közüzemi Kft. aján-
latát, miszerint a hulladékszállításért 230,- Ft/edény/ürítés/hét + ÁFA összeget fizessen az ön-
kormányzat, továbbá gyűjtőszigetek kiépítése esetén a fizetendő díj: 3.200,- Ft + ÁFA legyen, 
továbbá, hogy a lakossági, szelektív hulladékgyűjtő zsák összege 281,- Ft/db összegbe kerül-
jön, kézfeltartással szavazzon. 
 
A képviselő-testület egyhangúlag – 9 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 

Csór Község Önkormányzat Képviselő-testületének 
113/2009. (X. 15.) számú határozata 

 
Csór Község Önkormányzat Képviselő-testülete a Várpalotai Közüzemi Kft. ajánlatát, 
miszerint a hulladékszállításért 230,- Ft/edény/ürítés/hét + ÁFA összeget fizessen az ön-
kormányzat, továbbá a gyűjtőszigetek kiépítése esetén fizetendő díj: 3.200,- Ft + ÁFA 
legyen, továbbá, hogy a lakossági, szelektív hulladékgyűjtő zsák összege 281,- Ft/db ösz-
szegbe kerüljön, elfogadja. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: Csete Krisztián polgármester 
 
Csete Krisztián polgármester: Ezzel kapcsolatosan módosítanunk kell a hulladékgazdálkodás-
ról szóló rendeletünket is. Kérem, aki a javaslatot elfogadja, hogy a szemétszállítás díjába 
számítsuk fel a bélyeg, boríték árát, s legyen a havi fizetendő havi összeg 1.200,- Ft/háztartás, 
kézfeltartással szavazzon. (Ez mindössze 50,- Ft/hó/háztartás többletet jelentene, s még így 
sem valószínű, hogy az adminisztrációs és egyéb költségeket fedezné). 
 
A képviselő-testület – 9 igen szavazattal, 1 tartózkodás mellett az alábbi rendeletet alkotja: 
 

Csór Község Önkormányzat Képviselő-testületének 
10/2009. (X. 15.) számú rendelete 
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a hulladékgazdálkodásról szóló 
12/2004. (VI. 1.) Ör. számú rendelet módosításáról 

 
(A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi).  
 

4. Ifjúsági Ház házirendjének elfogadása 
 
Csete Krisztián polgármester: Szeretném, ha az Ifjúsági Ház házirendjét elfogadnánk, kife-
jezve ezzel is, hogy egyetértünk a működésükkel. A házirendet mindenki előre kézhez kapta. 
 
Berkes Jánosné képviselő: Adunk számlát a szolgáltatásról? 
 
Csete Krisztián polgármester: Nyugtát adunk róla. 
 
Fornai László képviselő: Kinek van kulcsa az épülethez, van-e telefonszáma és ki állja a 
168.000,- Ft-os költséget?  
 
Csete Krisztián polgármester: Nálam van egy kulcs, és a Művelődési Ház vezetőjénél, Kiss 
Adélnál. A költségeket tagdíjakból, pályázatokból, kültagok hozzájárulásaiból és egyéb bevé-
telekből fedezzük. Telefonszáma: 22/433-109. 
 
Soltész Tibor képviselő: Vannak és reméljük, még lesznek is kreatív játékok, van számítógép 
is, Egyre több a gyermek- és ifjúsági program, lehet pl. csocsózni, de volt már koncert, isme-
retterjesztő előadás is. 
 
A képviselő-testület egyhangúlag – 9 igen szavazattal – az alábbi határozatot hozta: 
 

Csór Község Önkormányzat Képviselő-testületének 
114/2009. (X. 15.) számú határozata 

 
Csór Község Önkormányzat Képviselő-testülete a csóri Ifjúsági Ház házirendjét elfogad-
ta. (A házirend a határozat mellékletét képezi).  
 
Határidő: azonnal 
Felelős: Csete Krisztián polgármester 
 

5. ELMIB Zrt. ajánlata a kistérség települései közvilágításának üzemeltetésére és 
energiaellátására 

 
Csete Krisztián polgármester: Az ajánlatot mindenki előre kézhez kapta. A lényeges eltérés a 
számokon kívül, hogy a W-os energiadíj kiesne. Sajnos, olyan ajánlatot nem tudnak küldeni, 
ami a különbséget mutatná. Igen kedvezőnek tűnik az ajánlat, mint látható, igen szép összeget 
lehetne spórolni, a közvilágítást a „szemünk fénye” programhoz hasonlóan korszerűsíteni, 
szerződéskötésnek azonban feltétele, hogy a fennálló tartozásunkat megfizessük az E.ON felé.  
 
Langenbacher János képviselő: Az a baj ezekkel az ajánlatokkal, hogy kiemelik a kedvező 
elemeket, aztán kiderül, hogy mégsem olyan kedvező, mint amilyennek tűnt. Én ragaszkodom 
hozzá, hogy amennyiben elfogadjuk a váltást, a szerződéskötésnél feltétlenül ott akarok lenni, 
a szerződés-tervezetet pedig látni szeretné a képviselő-testület. 
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Csete Krisztián polgármester: Kérem, hogy amennyiben a testület elvi támogatását adja ah-
hoz, hogy az ELMIB Zrt. végezze a községben a közvilágítás üzemeltetését és energiaellátá-
sát, amennyiben a szerződési feltételek az önkormányzat számára kedvezőbbek, mint jelenleg, 
kézfeltartással szavazzon! 
 
A képviselő-testület egyhangúlag – 9 igen szavazattal – az alábbi határozatot hozta: 
 

Csór Község Önkormányzat Képviselő-testületének 
115/2009. (X. 15.) számú határozata 

 
Csór Község Önkormányzat Képviselő-testülete elvi hozzájárulását adja ahhoz, hogy a 
polgármester – Langenbacher János képviselő jelenlétében – az ELMIB Zrt-vel tárgya-
lást folytasson, s amennyiben a szerződés-tervezetet a képviselő-testület jóváhagyja, a 
közvilágítás üzemeltetését és energia-ellátását az E.ON Zrt-től átvegye az ELMIB Zrt. 
 
Határidő:  folyamatos 
Felelős: Csete Krisztián polgármester  
 

6. ALBATROSZ Repülő Egyesület kérelme 
 
Csete Krisztián polgármester: Az írásos előterjesztést mindenki előre kézhez kapta. Gondol-
juk meg, azért az idegenforgalomnak biztosan jót tenne, a falutól távol van, s a Székesfehér-
várral való kapcsolatunknak is jót tenne, ha megadnánk azt a gesztust, hogy támogatjuk ezt a 
tevékenységet. 
 
Cseténé Szabados Amrita Teresa képviselő: Közigazgatásilag a községhez tartozik. Nem kap-
hatnánk érte valamit, pénzt, vagy csereterületet? Miért kellene odaadnunk? 
 
Frankné Gőcze Zita aljegyző: Csór község közigazgatási területéhez tartozik, de nem önkor-
mányzati tulajdon. Csak a hozzájárulásunkat kérik a tevékenységhez. A Honvédség területe. 
 
Fornai László képviselő: A sportrepülőversenyek az idegenforgalmat biztosan fellendítenék, 
talán a vállalkozóinknak is jót tenne, de nem kaphatnánk a versenyek után valamilyen bevé-
telt, hogy hozzájáruljanak a költségeinkhez? 
 
Langenbacher János képviselő: Ez tájvédelmi területet is érint. Miért engedik akkor?1 
 
Berkes Jánosné képviselő: Tudomásom szerint az aljegyző asszony volt ezzel kapcsolatos ér-
tekezleten. Örülnék, ha elmondaná, mit mondtak ott. 
 
Frankné Gőcze Zita aljegyző: Azon a megbeszélésen elsősorban a konkrét igazgatási kérdése-
ket próbálták tisztázni. Nagyon sok a kérdőjel az ügyben. Honvédelmi terület volt, már kb. 10 
éve nem használják. Átadnák az Egyesületnek a fenti célra, de nagyon bizonytalan még az el-
járás megindítása is. A területről mindössze egy 2004-es légi felvétel áll rendelkezésre, ebből 
derült ki, hogy árkok, erdős területek vannak rajta, tehát ezért voltam én ott a megbeszélésen, 
mert az esetleges út, árok jegyzői hatáskör. A Földhivatal még azt sem tudta eldönteni az ér-
tekezleten, hogy ki az, aki szakhatóság lesz az ügyben, ki az, aki ügyfél. A helyszíni szemlé-
hez a környezetvédelmi szakhatóság már a tárgyaláson sem járult hozzá addig, amíg a Hon-
védség képviselője ki nem jelenti, hogy lőszer, robbanószer, egészségre ártalmas vegyszer és 
anyag az érintett területen nincs, nem lehet, vagy amennyiben igen, akkor ezen ártalmak alól a 
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terület mentesítve lett. A Honvédség kijelentette, hogy erre anyagi forrásokkal nem rendelke-
zik, azt pedig nem jelentheti ki, hogy nem lehet ilyen a területen, mert a tevékenység miatt 
ugyan kijelenthetné, de tudjuk, hogy azért lőszer, robbanószer a háborúkból a mai napig kerül 
elő bárhonnan. S ez független a Honvédség ott folyó utolsó 10 évi tevékenységétől. Tehát na-
gyon távoli még a reptér sorsa. Véleményem szerint a testületnek azt kell átgondolnia, hogy a 
lakosságot érheti-e hátrányosan a reptér megléte. (Pl. zajhatás, bár a terület elég távol esik a 
község lakott részétől, vagy az esetleges rendezvények résztvevői, nézői inkább zavaró, vagy 
inkább vonzó körülményt teremtenek. (Károsít, vagy idegenforgalmat fejleszt). 
 
Langenbacher János képviselő: Véleményem szerint elég kevés az információ ezzel kapcso-
latban, úgyhogy én jó szívvel nem tudom támogatni. 
 
Fornai László képviselő: Bizony, én is ismerem az ilyen reptereket, elég zavaró a zajhatása. 
 
Csete Krisztián polgármester: Kérem, aki Székesfehérvár Megyei Jogú Város Polgármester-
ének azon kérését támogatja, hogy a csóri 0158/1 hrsz. alatt nyilvántartott ingatlan Székesfe-
hérvár Megyei Jogú Város Önkormányzat részére ingyenesen átadásra kerüljön – melyet az 
ALBATROSZ Repülő Egyesület sportrepülési tevékenységre kíván használni – kézfeltartás-
sal szavazzon! 
 
A képviselő-testület – 1 igen szavazattal, 8 tartózkodás mellett – az alábbi határozatot hozta: 
 

Csór Község Önkormányzat Képviselő-testületének 
116/2009. (X. 15.) számú határozata 

 
Csór Község Önkormányzat Képviselő-testülete úgy határozott, hogy nem támogatja, 
hogy a csóri 0158/1 hrsz. alatt nyilvántartott ingatlan Székesfehérvár Megyei Jogú Vá-
ros Önkormányzat részére ingyenesen átadásra kerüljön az ALBATROSZ Repülő 
Egyesület sportrepülési tevékenységének támogatására, mivel az ügyben kapott tájékoz-
tatást nem tartja a hozzájáruláshoz elégségesnek.  
 
Határiő: nincs 
Felelős: Csete Krisztián polgármester 
 

7. Önhibáján kívül hátrányos helyzetbe kerül települési önkormányzatok pályázata 
 
Csete Krisztián polgármester: Az írásos előterjesztést mindenki előre kézhez kapta. a pályáza-
tot 2009. november 27-ig lehet benyújtani. 
 
Fornai László képviselő: Mi lesz azokkal a kiadásokkal, amiket annak reményében tervez-
tünk, hogy megkapjuk a pályázati pénzt? 
 
Csete Krisztián polgármester: Természetesen a költségvetést módosíthatja a képviselő-
testület, ezt a testület dönti el. 
 
Berkes Jánosné képviselő: Mennyire rossz a költségvetésünk, a bérek kifizetése nem kerül ve-
szélybe? 
 
Frankné Gőcze Zita aljegyző: A bérek kifizetésére – mint a képviselők tudják – munkabérhi-
telt használunk fel, amelyet a folyószámlánk vezetéséhez mint „kedvezményt” kapunk. Nincs 
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kezelési költség és járulékos költség, csak a kamat, az is mindössze addig, míg az állami tá-
mogatást megkapjuk, ezután a bank automatikusan leemeli a számlánkról a munkabérhitel 
összegét. Ez a lehető legkedvezőbb konstrukció, de ezt annakidején a Pénzügyi Bizottság és a 
testület is megtárgyalta. Addig átmenetileg vannak kifizetetlen számláink, míg az Ifjúsági Ház 
pályázati összegéből 1,8 millió forintot nem fizettek meg. Utána talán kicsit megint könnyebb 
lesz. 
 
Csete Krisztián polgármester: Az iskola fennmaradásáért túlvállaltuk magunkat. Ez tény. 
Természetesen fenn akarjuk tartani, de ez egyre nehezebb. 
 
Fornai László képviselő: Igen, de még mindig nem tudom pontosan, hogy állunk költségveté-
sileg, s milyenek ezek az arányok. 
 
Frankné Gőcze Zita aljegyző: Mint a Pénzügyi Bizottság tagja, tudnia kell, hogy az iskola + 
óvoda fenntartási költsége az összes költségvetési támogatásunk kicsit több mint felét „viszi 
el”. Nagyságrendileg (természetesen nem tudom fejből a pontos összeget) kb. 200 milliós 
költségvetésből 100 millió feletti az iskola és óvoda költsége. 
 
Langenbacher János képviselő: Érdekelne, hogy pontosan mennyivel vállaltuk túl magunkat, 
tehát mennyi az állami támogatás feletti rész. 
 
Cseténé Szabados Amrita Teresa képviselő: Szerintem kb. 40 millióval évente. 
 
Fornai László képviselő: Miért nem lehet nálunk is olyan konstrukciót kiépíteni, mint pl. Úr-
hida és valamelyik szomszédos községe? Közösen tartják fenn az iskolát, több az állami tá-
mogatás is? Akkor most mondjuk ki, hogy az óvoda és az iskola miatt kell adót szedni, a sze-
mélyi jövedelemadóból ennyi megy az iskolára, óvodára, ezért vergődik az önkormányzat! 
 
Frankné Gőcze Zita aljegyző: Nem biztos, hogy célszerű úgy nézni, hogy mennyi állami tá-
mogatás, és mennyit kell hozzátenni, szerintem megfoghatóbb az a megközelítés, hogy az 
összköltségvetésünk (ami már tartalmazza az állami támogatást is) kb. 50 %-át teszi ki az 
óvoda és az iskola fenntartása. Arra pedig voltak már javaslatok, próbálkozások idejövetelem 
előtt is, hogy más konstrukcióban működjön az iskola (betagozódva pl. Iszkaszentgyörgyhöz). 
Nem jött létre az együttműködés, Csór az önállóságot választotta. Ennek pedig ára van. 
 
Csete Krisztián polgármester: Az alapnapirendi pont nem ez volt, kérem, térjünk vissza az 
önhibáján kívül hátrányos helyzetbe került települési önkormányzatok támogatására. Kérem, 
aki egyetért azzal, hogy a pályázatot erre benyújtsuk, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyhangúlag – 9 igen szavazattal – az alábbi határozatot hozta: 
 

Csór Község Önkormányzat Képviselő-testületének 
117/2009. (X. 15.) számú határozata 

 
Csór Község Önkormányzat Képviselő-testülete úgy határozott, hogy az önhibájukon 
kívül hátrányos helyzetbe került települési önkormányzatok támogatására kiírt pályáza-
tot ismételten benyújtja. 
 
Határidő: 2009. november 27. és folyamatos 
Felelős: Csete Krisztián polgármester 
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8. Művelődési Ház felújítására vonatkozó pályázat megtárgyalása 

 
Csete Krisztián polgármester: 40 millió forintos beruházás lenne, 10 millió forintot kapnánk 
bérköltségre, rezsire, költségekre. A támogatás 100 %-os, ami azért fals mindig egy kicsit, 
mert az ÁFA-t nem tudjuk visszaigényelni, tehát a 25 %-os ÁFA-t valahonnan produkálnunk 
kellene. Viszont ez egy nagyon nagy lehetőség, ennyivel növelhetnénk a falu vagyonát! 
 
Horváthné Zsédely Annamária képviselő: a könyvtáros ott van nyilvántartva, az ő bérét akár 3 
évig is tudnánk finanszírozni ebből a pénzből. 
 
Fornai László képviselő: Nagyon óvatos szoktam lenni, és nem tudom, honnan lesz erre pénz, 
de ebből tényleg kár volna kimaradni. 
 
Langenbacher János képviselő: Valahonnan össze kellene szedni ezt a pénzt, ez mindenkép-
pen támogatandó lenne! 
 
Csete Krisztián polgármester: Kérem, aki a Művelődési Ház felújítására kiírt pályázat benyúj-
tásával egyetért, kézfeltartással szavazzon! 
 
A képviselő-testület – 9 igen szavazattal – az alábbi határozatot hozta: 
 

Csór Község Önkormányzat Képviselő-testületének 
118/2009. (X. 15.) számú határozata 

 
Csór Község Önkormányzat Képviselő-testülete a Művelődési Ház felújítására kiírt 
(IKSZT) pályázat benyújtásával egyetért. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: Csete Krisztián polgármester 
 

9. Településőrök foglalkoztatása – pályázat útján 
 
Csete Krisztián polgármester: Szinte kizárólag állami támogatásból lehet 2 főt felvenni. Brut-
tó 80.000,- Ft-ot biztosítanak erre fejenként és a tanfolyam költségét, mely kb. 100.000,- Ft-ba 
kerül. Az önkormányzatnak 2 %-kal kell támogatnia a fizetést, ami kevesebb, mint a közcélú 
munkásoké, ami jelenleg 5 %, és kevesebb, mint a rendszeres szociális segély hozzájárulása, 
ami 10 %. Akár ezeket az embereket is foglalkoztathatjuk, ha megfelelnek a feltételeknek. 
(rendőrségi, honvédségi vagy biztonsági őri képesítés). 
 
Langenbacher János képviselő: Véleményem szerint ez úgy tűnne, mintha a Polgárőrségnek 
csinálnánk „konkurrenciát”, akik ugyanazt csinálják, mint ők, csak a településőr pénzt kap a 
tevékenységéért, a polgárőr meg saját pénzéből fizet azért, hogy védje a falut. Ebből ellentét 
alakul ki. Esetleges támogatás esetén is szeretné a testület látni a jelentkezőket, s a kiválasztá-
sukban részt venni. 
 
Csete Krisztián polgármester: Szerintem ez egy lehetőség, amit ki kell használni, a Polgárőr-
ség, a Rendőrség és a településőrök tevékenységét szét kell választani. Kérem, aki egyetért a 2 
fő településőr foglalkoztatásával a lehetőség megnyíltával, kézfeltartással szavazzon! 
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A képviselő-testület egyhangúlag – 9 igen szavazattal – az alábbi határozatot hozta: 
 

Csór Község Önkormányzat Képviselő-testületének 
119/2009. (X. 15.) számú határozata 

 
Csór Község Önkormányzat Képviselő-testülete 2 fő településőrt foglalkoztat pályázat 
útján. A településőrök fizetésének 2 %-ára a forrást költségvetéséből biztosítja. A pályá-
zók kiválasztásában a képviselő-testület részt kíván venni. 
 
Határidő: azonnal és folyamatos 
Felelős: Csete Krisztián polgármester 
 

10. A közigazgatási hatósági eljárásban az elektronikus ügyintézésőről szóló 18/2005. 
(XI. 14.) szhámú rendelet hatályon kívül helyezéséről 
 

(Ennél a napirendi pontnál távozott az ülésről Cseténé Szabados Amrita Teresa képviselő 21 
óra 10 perckor). 
 
Frankné Gőcze Zita aljegyző: A részletes írásos előterjesztést és a rendelet-tervezetet minden 
képviselő előre kézhez kapta. Amennyiben kérdés merül fel, kérem, tegyék fel. 
 
Csete Krisztián polgármester: Mivel kérdés, hozzászólás nincs, kérem a T. képviselőket, aki a 
rendeletek hatályon kívül helyezésével egyetért, kézfeltartással szavazzon! 
 
A képviselő-testület – 8 igen szavazattal – az rendeletet alkotta: 
 

Csór Község Önkormányzat Képviselő-testületének 
11/2009. (X. 15.) számú rendelete 

a közigazgatási hatósági eljárásban az elektronikus ügyintézésről szóló 
18/2005. (XI. 14.) számú rendelet hatályon kívül helyezéséről 

 
Csór Községi Önkormányzat Képviselő-testülete a Magyar Köztársaság Alkotmányáról 
szóló 1949. évi XX. tv. 44/A § (2) bekezdésében, valamint a helyi önkormányzatokról 
szóló 1990. évi LXV. tv. 16. § (1) bekezdésében kapott felhatalmazás alapján az alábbi 
rendeletet alkotja: 
 

1. § 
 
Csór Községi Önkormányzat Képviselő-testülete az alábbi helyi önkormányzati rendele-
teket, illetve azok alábbi rendelkezéseit hatályon kívül helyezi Csór Község Önkormány-
zat Képviselő-testületének a közigazgatási hatósági eljárásban az elektronikus ügyinté-
zésről szóló 18/2005. (XI. 14.) számú rendeletét. 

 
2. § 

 
Ez a rendelet kihirdetése napján lép hatályba. Kihirdetéséről a jegyző gondoskodik. 
 
 
Csór, 2009. október 15. 
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 Csete Krisztián Frankné Gőcze Zita 
 polgármester aljegyő 
 
 
Záradék: 
 
Ezen rendelet 2009. október 15-én kihirdetésre került a Polgármesteri Hivatal hirdető-
tábláján történő kifüggesztéssel. 
 
 
Csór, 2009. október 15. 
 
 
 
  Frankné Gőcze Zita 
  aljegyző 
   
Egyebek (az előterjesztés elkészülte után érkezett önkormányzati ügyek) 
 
Játszótér áthelyezése 
 
Csete Krisztián polgármester: Az írásos anyagot e-mailen és az ülés előtt kapták meg a képvi-
selők, ezért elmondom a lényegét. Több szülő aláírta a lakossági kérelmet. A jelenlegi játszó-
teret – mivel a kerítés gyenge, alacsony – és forgalmas út mellett van, kérik áthelyezni az 
óvodai játszótér helyére. Ez már többször is elhangzott kérésként. 
 
Frankné Gőcze Zita aljegyző: Jelenlegi ismereteim szerint ez nem csak sokkal veszélyesebb 
helyen lenne, hanem egyenesen felelőtlenség! Nem is értem, hogy szülő hogyan juthat erre a 
következtetésre! A kastélybejáró sövénnyel van kétoldalt befuttatva, amire szükség is van, a 
kastély jellegéhez szervesen hozzátartozik. A bejáró szűk, beláthatatlan. Így is iszonyatosan 
balesetveszélyes, mivel mind az óvodához, mind a hivatalhoz rengeteg gépjármű hajt be, s az 
esetleges szembeforgalom megoldhatatlan a keskeny, beláthatatlan bejáróban, nem, ha még 
ott játszótéren játszó gyermekek ugrálnának keresztül, vagy ha megfelelő méretű a kerítés, 
akkor meg sétálnának haza, illetve a játszótérrel a szülőkkel! Ráadásul a gyalogosforgalom 
így is veszélyes, hiszen többen járnak itt át a gyógyszertárhoz, postához, a tornacsarnokhoz 
vagy a tekepályához is. Lehet, hogy a jelenlegi játszótér sem a legveszélytelenebb, de véle-
ményem szerint azért van a játszótéren a szülő, hogy felügyeljen a gyermekére. És akármilyen 
kicsi és rossz a kerítés, mégiscsak némi védelmet jelent, olyan hirtelen nem tud egy gyermek 
az utcára menni, hogy a szülője ne érje utol. 
 
Langenbacher János képviselő: Uniós feltételeknek megfelelő játszótérről van szó, elég sokba 
került. Amennyiben támogatnánk is az áthelyezését, ragaszkodom hozzá, hogy az áthelyezés 
és az átalakítással kapcsolatos költségeket a lakók fizessék meg! 
 
Csete Krisztián polgármester: Kérem, aki egyetért azzal, hogy a jelenlegi játszóteret az óvo-
dai játszótér mellé telepítse az önkormányzat azzal a kitétellel, hogy ennek költségeit (áthe-
lyezés, esetleges átalakítással kapcsolatos költségek) a lakók fizessék, kézfeltartással jelezzék! 
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A képviselő-testület – 2 nem szavazattal, 6 tartózkodás mellett – az alábbi határozatot hozta: 
 

Csór Község Önkormányzat Képviselő-testületének 
120/2009. (X. 15.) számú határozata 

 
Csór Község Önkormányzat Képviselő-testülete a játszóteret a jelenlegi helyéről az óvo-
dai játszótér mellé áttelepíteni nem kívánja, mivel azt a jelenleginél balesetveszélyesebb-
nek tartja, s az áthelyezés és egyéb költségeket sem kívánja felvállalni. 
 
Határidő: nincs 
Felelős: Csete Krisztián polgármester 
 
LEADER-pályázat 
 
Csete Krisztián polgármester: Ezt a tájékoztatást bejelentésnek szánom. A LEADER-pályázat 
keretében nem az önkormányzat pályázna, hanem a civil szervezeteink: a Csóri Alkotók Szer-
vezete (CSAK), illetve a Polgárőrség, mivel lényegesen kedvezőbb feltételekkel pályázhat-
nak. (ÁFA nélkül). 10 millió forintra pályáznak. Eszközbeszerzésre (pl. számítógép, kerékpár, 
robogó). A falunapra sörpadokra, színpadra, új ponyvákra, a szabadidőparkban BMX-pálya 
megvalósításra a hátsó focipálya mögött, valamint salakos teniszpályára. Ezek csak kiragadott 
példák, nem tartalmazzák az egész pályázatot. Természetesen ez az önkormányzat érdekeit 
szolgálják. Mivel egyéb napirend, kérdés, hozzászólás nem hangzott el, megköszönöm az ülé-
sen való részvételt, majd az ülést bezárom azzal, hogy zárt üléssel folytatjuk tovább a tárgya-
lást. 
 
 

K. m. f. 
 
 
 
 Csete Krisztián polgármester Frankné Gőcze Zita 
 polgármester aljegyző 
 
 
 
 Berkes Jánosné Horváthné Zsédely Annamária 
 jegyzőkönyv-hitelesítő jegyzőkönyv-hitelesítő 
 


